

Title (en)
Automatic bobbin changer

Title (de)
Automatischer Rollenwechsler

Title (fr)
Changeur automatique de bobines

Publication
EP 0847947 A1 19980617 (DE)

Application
EP 97121314 A 19971204

Priority
AT 215496 A 19961211

Abstract (en)

An automatic roll changer for connecting the end of an exhausted film roll with a new full roll on film processing machines, especially forming, filling and closing machines comprises a film unwinding support(1) moving along the side of the machine and carrying two or more film rolls(2) on adjacent, separate axles and also a swivelling clamp(3) for each roll position which grips the start of each new film roll and swivels to a film cutting and connecting mechanism(4) where the ends of the old roll and new roll are joined together. Also claimed is an automatic method for changing film rolls in which: a) the film processing machine is stopped; b) a new film roll is automatically positioned opposite the end of the exhausted film; c) the start of the new film roll is clamped in the swivelling clamp; d) the clamp swivels to a position where both film ends overlap and are joined to each other; e) the machine is restarted and the film area with the weld line is excluded from the filling process.

Abstract (de)

Automatischer Rollenwechsler zum Abwickeln und Zuführen von Folienrollen zu Folienverarbeitungsmaschinen, insbesondere zu Form-, Füll-, Schließmaschinen (FFS-Maschinen), der aus einem seitlich verfahrbaren Abwickelbock (1) besteht, der mit 2 oder mehr Folienrollen bestückt werden kann, sowie aus je einer schwenkbaren Klemmvorrichtung (3) für jede Rollenposition, mit der der Folienanfang der jeweiligen Rolle geklemmt und durch Abschwenken in einer nachgeschalteten Schneid- und Folienverbindungs vorrichtung (4) mit dem Ende der alten Folienbahn verbunden wird, sowie ein Verfahren zum automatischen Wechseln bzw. Vorlegen von Folienrollen zu Folienverarbeitungsmaschinen, insbesondere FFS-Maschinen, bei dem das Folienende der alten Folienrolle automatisch mit dem Anfang einer neuen Folienrolle (2) überlappt und verbunden wird. <IMAGE>

IPC 1-7

B65H 19/18

IPC 8 full level

B65H 19/10 (2006.01); **B65H 19/18** (2006.01)

CPC (source: EP)

B65H 19/102 (2013.01); **B65H 19/1852** (2013.01); **B65H 19/1863** (2013.01); **B65H 2301/46132** (2013.01); **B65H 2301/4634** (2013.01);
B65H 2405/4222 (2013.01); **B65H 2701/1752** (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] EP 0283086 A2 19880921 - TETRA PAK AB [SE]
- [Y] US 4392912 A 19830712 - HORSLEY JOHN K [GB]
- [A] WO 9534497 A1 19951221 - PERINI FABIO SPA [IT], et al

Cited by

EP1127820A3; EP2258643A1; CN115302854A; CN108328388A; WO2010139688A1; US9073716B2; US9731948B2

Designated contracting state (EPC)
AT BE DE FI FR IT NL PT SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0847947 A1 19980617

DOCDB simple family (application)
EP 97121314 A 19971204